

ការពិត របស់កុម្មុយនិស្ត



ការពិត របស់កុម្មុយនិស្ត

ប្រភពបី ធ្វើសំយោគ នាំបង្កើតចេញ នូវ គំនិតបដិវត្ត : នៅ ប្រទេស អង់គ្លេស បារាំង និង អាឡឺម៉ាញ នៅអំឡុងសតវត្ស ទី ១៨-១៩។ នៅប្រទេស អង់គ្លេស មាន ការវិវត្តន៍ យ៉ាងលឿន នូវ មូលធននិយម, នៅប្រទេស បារាំង មាន ការរីកសាយ នូវ គំនិតមោះមុត និង ដាច់ខាត ដែល បដិវត្តន៍ ត្រូវការ សំរាប់ ចិញ្ចឹម កម្លាំងតស៊ូ, នៅប្រទេស អាឡឺម៉ាញ មាន ការដុះដាល យ៉ាងខ្លាំង នៃ គំនិតផ្នែក សិល្បៈ និង ទស្សនៈវិជ្ជា ដែលជា ប្រភព នាំឲ្យសប្រាជ្ញាគ្រប់បែបយ៉ាង សំរាប់នរជីវិត។ គំនិតទី ១ បង្កើត នូវ សម្ភារៈ, ទី២ បង្កើត គំនិតមោះមុត រហូតហ៊ាន យកមកអនុវត្តន៍ដាច់ខាត, ទី៣ បង្កើត នូវ ប្រភព នៃ ប្រាជ្ញា ផុស^១ : ដូចនេះ នៅ ប្រទេស អង់គ្លេស បង្កើត នយោជន មាន ចក្ខុវិស័យ^២ ដូចយ៉ាង លោក Fox, Pitt និង Burke, រីឯនៅ ប្រទេសបារាំង បង្កើត អ្នកប៉ះចោរ ដូចជា លោក Mirabeau, Danton, Robespierre, Nelson និង Napoléon, ចំណែកនៅ ប្រទេស អាឡឺម៉ាញ វិញ បង្កើត ទស្សនៈវិទូ និង អ្នកនិពន្ធ ដូច ជា លោក Schiller, Goethe, Kant, Fichte និង Hegel។

^១ ប្រភព នៃ ប្រាជ្ញាផុស, source d’inspiration។
^២ Homme politique-visionnaire.

ការពិត របស់កុម្មុយនិស្ត

សង្គម ដែលជា នយោបាយ ពិតប្រាកដមួយ អាចបង្រួបបង្រួម នូវ ចលនា កម្មករ និង សង្គមនិយម ដែល នាំបង្កើតបាន នូវ លក្ខខណ្ឌ គ្រប់បែបយ៉ាង អាចផ្តល់ឱកាសដ៏ល្អដល់ការតស៊ូ នៃ វណ្ណៈកម្ពុជាដ៏ព្រៃ។ ដូច្នេះ ចលនាកម្មករ ត្រូវការ សង្គមនិយម វិទ្យាសាស្ត្រ ទុកជា គតិ នៃ ការតស៊ូវណ្ណៈ របស់ចលនាប្រមូលផ្តុំ នូវ ប្រជាករ ជា អង្គការខ្លាំងក្លា មាន ស្វ័យភាព និង ឥស្សរភាព ចំពោះមុខ គ្រប់ឥទ្ធិពល វណ្ណៈគហបតី។ ចលនាកម្មករ កើតឯងឯង ហើយបើគ្មានសោះ នូវ ទ្រឹស្តីសព្វសារពើ នៃ សង្គមនិយម ជា គំនិតបង្កោល គឺវា ពុំអាចបំពេញបានជាដាច់ខាត នូវ ការងារ នៃ បដិវត្តន៍ នោះឡើយ នៅពេលដែល ខ្លួន ក្រោកឈរ នៅក្នុង ចំណោមថ្នាក់ពលករ ប្រឆាំងនឹង មូលធននិយម លូតលាស់។ មានតែ ទ្រឹស្តី សង្គមនិយមនេះឯង អាចមានលទ្ធិភាព បែងចែកបាន នូវ អត្ថប្រយោជន៍រួម នៃ គ្រប់ស្រទាប់ កម្ពុជាដ៏ព្រៃ ដែលជា កត្តា នៃ ឯកសមោធាន នៃ ចលនា បដិវត្ត តស៊ូ នៃ វណ្ណៈ។ ត្រង់នេះ សង្គមនិយម មានលទ្ធភាព អាចពង្រីក លើសពី ថ្នាក់ នៃ កម្មករ រហូតទាក់ទាញបាន នូវ ថ្នាក់ នៃ កសិករ និង គហបតី តូច ឲ្យក្រុមជាតិក្នុង នៅ ក្នុង ចលនា ប្រឆាំងនឹង មូលធននិយម។ ដូច្នេះ សង្គមនិយម មានតួនាទីជាមុខសញ្ញាអង្គការអ្នកសម្រេច ដាក់ចុះ នូវ ការងារ ដឹកនាំ ចលនា តស៊ូវណ្ណៈ។

ការពិត របស់កុម្មុយនិស្ត

មេដឹកនាំកំពូលខ្មែរក្រហម ឬ គណបក្សកុម្មុយនិស្តកម្ពុជា ដូចយ៉ាង លោក ខៀវ សំផន, អៀង សារី, នួន ជា, តាមុក នៅពេលតុលាការ ធ្វើសវនកម្ម អ្នកទាំងនោះ ក៏ជា ការបង្ហាញ នូវ ការពិត មួយជ្រុងទៀត តែក៏នៅជា ការពិតសេចក្រេច ព្រោះជា ការពិត នៃ នយោបាយ របស់អង្គការខ្មែរក្រហម តែប៉ុណ្ណោះ។ ការប្រទល់គ្នា រវាង ការពិត យួនកុម្មុយនិស្ត និង ខ្មែរក្រហម វាកាន់កាប់ នូវ អវិជ្ជាសនយោបាយខ្មែរ តាំងពីឆ្នាំ ១៩៧៥ រហូតមកដល់សព្វថ្ងៃ ទោះបី យួនកុម្មុយនិស្ត វាយបំបាក់បានគ្រប់សព្វ នូវ កម្លាំងស្មារតី និង ពលំ របស់អង្គការបដិវត្តខ្មែរក្រហម ព្រោះ យួនកុម្មុយនិស្ត មានបំណង ចិញ្ចឹម នូវ ការពិត របស់ខ្មែរក្រហម មួយផ្នែកធំ សំរាប់បំភាន់ ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ ដើម្បីឲ្យគាត់ស្រងល់ស្មារតីជានិច្ច ទៅលើ ការទទួលខុសត្រូវ អំពី ដើមហេតុដំបូង នៃ សង្គ្រាម ខ្មែរ-យួន នៅឆ្នាំ ១៩៧៨ និង បំពុលបរិយាកាសនយោបាយខ្មែរ កុំឲ្យ អ្នកប្រជាធិបតេយ្យនិយម អាចក្តបផ្សំគ្នា ជា ចលនានយោបាយ ឆ្លាស់កាន់អំណាច និង អាច រស់នៅបាន ដោយសេរី និង សុវត្ថិភាព នៅស្រុកខ្មែរ ដូចមានលើក ឧទាហរណ៍ កំរាម និង បង្កាប ចលនាបះបោរខ្មែរផ្សេងៗ ដោយនិយាយថា : <ប្រយ័ត្នដូចរបបខ្មែរក្រហម ដែលធ្វើឲ្យប្រជាជនខ្មែរ ក្លាយជាខ្មោច> <ហួរ របបដឹកនាំបច្ចុប្បន្ន ក៏បង្កើត សង្គ្រាម មិនអាចចៀសរួច>។

ការពិត របស់កុម្មុយនិស្ត

ដូច្នេះ ការស្វែងរកការពិត អំពី ឃាតកម្មប្រឆាំងនឹងមនុស្ស
 ជាតិ ឃាតកម្មសង្គ្រាម នៅស្រុកខ្មែរ នៅក្រោមអំណាច រដ្ឋកម្ពុ
 ជាប្រជាធិបតេយ្យ ដើម្បី ស្វែងរកអ្នកទទួលបានការខុសត្រូវ នៅ
 អំឡុង ឆ្នាំ ១៩៧៥ ដល់ ឆ្នាំ ១៩៧៨ វាជាការចាំបាច់ តែវាមិន
 គ្រប់គ្រាន់ សំរាប់ទដឹង នូវ ការពិតទាំងអស់ អំពី អំពើ
 អកុសល គ្រប់បែបយ៉ាង របស់គណបក្សកុម្មុយនិស្តយួន និង
 គណបក្សកុម្មុយនិស្តកម្ពុជា ដែលពួកគេ បានប្រព្រឹត្ត និង
 បន្តប្រព្រឹត្ត រួមគ្នា ក្នុង និង ផ្សេងគ្នាក្តី នៅក្នុងដំណើរ នៃ បដិវត្ត
 ហិង្សា ដើម្បី ដណ្តើម និង រក្សា អំណាច របស់ខ្លួន នៅស្រុកខ្មែរ។

នៅពេលណា ដែលគ្មានមាន បដិវត្តន៍ ពិតប្រាកដមួយ ធ្វើឲ
 បានសម្រេច នូវ គោលដៅ របស់ខ្លួន គឺ រំដោះប្រជាជាតិខ្មែរ ពី
 ឥទ្ធិពល វៀតណាម និង បង្កើត របបប្រជាធិបតេយ្យសេរី ពិត
 ប្រាកដ នៅស្រុកខ្មែរ ការស្វែងរកការពិត វាស្ថិតនៅក្នុង ការ
 បកស្រាយជានិច្ច របស់ គណបក្សកុម្មុយនិស្តយួន។ ទោះបីសព្វ
 ថ្ងៃ មានបណ្តាញផ្សាយសេរី សំរាប់ចង្អុលបង្ហាញ នូវ ការពិត
 មួយផ្នែកធំ ពីសំណាក់អ្នកស្នេហាជាតិខ្មែរ ដល់ ប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ
 តែ បណ្តាញនោះ វាមិនគ្រប់គ្រាន់ សំរាប់ ប្រឈមទល់មុខនឹង
 មហិទ្ធានុភាពយួន ដែល គេប្រើគ្រប់មធ្យោបាយ ដោយ យក
 ខ្មែរ ប្រឆាំងនឹង ខ្មែរ ដើម្បី ធ្វើឲការពិតខ្មែរ ស្ថិតនៅក្នុង
 សភាព សោកមម៉ោក ជានិច្ច។